
НЕЗАЛЕЖНАЕ ІНФАРМАЦЫЙНАЕ ВЫДАННЕ Г. КАЛІНКАВІЧЫ. ТРАВЕНЬ 2013 Г.

ЦЫЦЭРОН: “СВАБОДА - ГЭТА ЎДЗЕЛ ВА ЎЛАДЗЕ”.

КАЛІНКА

ШАРАШКА
Белорусская АЭС... Александр Лукашенко заявил, что

одной атомной станции нашей стране будет мало, нужна вторая...
А еще говорил, что наша АЭС будет самая-самая — самая
безопасная, самая современная, самая защищенная, самая
быстро построенная...

Но что главное в АЭС? Правильно, реактор.
Специалисты много рассказывают, что он необыкновенный:
какого-то поколения “три плюс”, которому не страшны ни взрывы,
ни землетрясения, ни падения самолета, что он будет в
глубокоэшелонированной защите и ни один радионуклид из нее
не вырвется... Красиво говорят — заслушаешься!

Правда, точно такие реакторы еще нигде не работают и
никак себя не зарекомендовали. И очень тревожно от понимания
того, что именно на нас хотят проверить, насколько расчеты
российских атомщиков и их реклама собственной разработки
соответствуют действительности.  Но сейчас выясняется, что
эксперимент запланирован даже более масштабный, чем мы
предполагаем. Всем, видимо, известно, что АЭС нам строят
россияне.  Но не все знают, что в СССР реакторы для атомных
станций производили только два предприятия - “Атоммаш” в
Волгодонске и “Ижорские заводы”.

“Атоммаш” - это история банкротства. В прямом смысле
этого слова. После развала СССР предприятие осталось без
заказов, набрало кредитов, накопило долги и логично
громыхнулось в экономическую яму. В результате имущество
распродавали за бесценок, цеха и технологическое оборудование
передавали различным фирмам, фирмочкам и товариществам
с ограниченной ответственностью, на обломках былого гиганта
советской атомной энергетики образовывались какие-то ЗАО,
ОАО, ООО. Потом и они распадались, а на их месте появлялись
новые. Остатки производств, которые удалось сохранить,
фактически поменяли профиль. В Волгодонске начали
заниматься производством оборудования для нефтяной, газовой,
металлургической промышленности, однако чуда не случилось,
мертвец не ожил. Можете представить, во что превратился

(Окончание на 2-ой стр.)

НИКТО НЕ ЗАБЫТ?

9 мая лидер Объединенной гражданской партии Анатолий
Лебедько, руководитель столичной организации ОГП Анатолий Павлов,
его заместитель Дмитрий Ковалгин и руководитель минского отделения
международной организации “Мемориал” Владимир Романовский
почтили память жертв Второй мировой войны возложением цветов в
урочище Дрозды. Здесь в братской могиле покоятся 10 тысяч советских
военнопленных и местных жителей.

“К сожалению, это захоронение носит на себе печать
утраченной памяти. В первый раз оно было открыто в 1944 году,
потом земли отдали фабрике имени Крупской под сельхозугодья, и
только в 1972 году местные жители случайно снова обнаружили, копая
картошку, захоронение. С тех пор единственный, кто пытался
решить проблему соответствующего должного положения этого
захоронения, это столичная школа № 104, — рассказал Романовский.
— В 2010 году удалось урочище зарегистрировать. А теперь мы
бьемся над тем, чтобы его увековечить“.

По словам правозащитника, урочище представляет собой ров
длиной 305 метров, в который немцы бросали расстрелянных людей.
Решить вопрос благоустройства этого захоронения пока не удается,
сообщил он... “Нужно привлекать общественность и оказывать
моральное давление, потому что форма существования этого
захоронения военного времени говорит о морали нашего общества”,
— сказал Романовский.

До 2009 года охранные таблички с надписью “Братская могила”
вдоль рва ставили, по его словам, ученики 104-й школы. Райисполком
и горисполком в прошлом году пообещали заняться вопросом
облагораживания урочища, “хотя бы кустарниковыми насаждениями
определить границы захоронения”. “Здесь лежат кости 10 тысяч человек,
но, как мы видим, ничего не делается, — подытожил правозащитник. —
Единственный знак памяти — это камень, установленный силами
работников фабрики имени Крупской еще в 1996 году”.

Анатолий Лебедько отметил, что в День Победы нужно
приходить именно в такие места, которым не уделяется никакого
внимания. “Приходом сюда мы хотим сказать, что нужно не помпезные
парады проводить, а находить вот такие места и чтить память
людей, — сказал он. — Сегодня сюда намеревались прийти ученики
104-й школы, но им не позволили этого сделать и отправили на парад
в центр города”.                                 “БелаПАН”
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ЦИФРЫ  НОМЕРА. ЦИФРЫ  НОМЕРА. ЦИФРЫ  НОМЕРА.
Сумма чистого убытка предприятий Беларуси за 1-ый
квартал 2013 г. составила 2,5 триллиона рублей,

или почти в 2 раза больше, чем в 1-ом квартале 2012 г.

былой гигант, если в 1989 году здесь
работала 21 тысяча человек, а в 2012-м -
менее трех тысяч.

Не многим может похвастаться и
атомное производство в Ижоре. После
развала СССР оно не процветало, брались
за любые, даже невыгодные, заказы.
Однако благодаря им производство все-
таки удалось сохранить. Был сделан
реактор для иранской АЭС „Бушер“, потом
два реактора для китайской АЭС
„Тяньвань“, потом еще два - для индийской
АЭС „Куданкулам“, потом пошли и
собственно российские заказы...

И вот свою АЭС решила строить
Беларусь. Поскольку собственных денег у
нас нет, Россия на 90% финансирует этот
проект (кредит, естественно, придется
отдавать), и российская же компания ЗАО
“Атомстройэкспорт” получает карт-бланш
на это строительство. Пока мы тут
разбираемся, правильно роют котлован
или неправильно, есть проектная
документация или ее нет, какая зарплата
у строителей и удобные ли у них квартиры,
в Москве вершатся куда более важные
дела. Российское ОАО “Атомкомплект” по
заказу ЗАО “Атомстройэкспорт” уже
провело тендер на изготовление и
поставку реакторов на Белорусскую АЭС.
В конкурсе участвовали вышеупомянутые
заводы - и ижорский, и волгодонский. И как
вы думаете, кто выиграл?

Не упадите со стула!
Победителем объявлен Волгодонск.
Точнее, ЗАО “АЭМ-технологии”. А еще
точнее - его дочерняя компания ОАО
“Атомэнергомаш”, только в конце
прошлого года создавшая на остатках
“Атоммаша” свой филиал. Правда,
компания намерена выполнить
белорусский заказ, задействовав и другие
свои производственные активы. А именно:
машиностроительный завод “ЗиО-
Подольск”, который вообще-то
специализируется на производстве
паровых котлов, а также завод
“Петрозаводскмаш” — это известный
поставщик оборудования для целлюлозно-
бумажной промышленности. Каждое из
этих предприятий, видимо, может сделать
какую-нибудь  “запчасть” и для атомного
реактора: например, корпуса к чему-

нибудь, кольца, втулки и т.п. Но совершенно
непонятно, кто сделает реактор? Вернее
даже два, поскольку на Белорусской АЭС
запланированы два энергоблока?

“Оборудование будет изготовлено
Волгодонским филиалом «АЭМ-
технологии» - крупнейшим заводом
атомного машиностроения в России и
одним из крупнейших в мире”, - радостно
передает сайт компании слова
генерального директора ОАО
“Атомэнергомаш” Андрея Никипелова. А уж
как должны быть “рады” мы! Ведь господин
Никипелов просто забыл упомянуть, что ко
всем произнесенным им эпитетам со
словом “самый” надо добавлять важное
уточнение - “в прошлом”.

Вот что в прошлом известном
предприятии сообщают жители
Волгодонска:

“.. .По долгу службы пришлось
посетить расколотый последними
событиями “Атоммаш”... Для людей из
города сообщать не надо, что предприятие
работало на последнем дыхании, зарплаты
не платятся по три и более месяцев. Не
говоря уже о набравшем колоссальные
обороты воровстве. Меня лично
интересовали станки на продажу, так
называемые неликвиды или списанное
оборудование. Их я просмотрел два
огромных цеха. Зрелище потрясающее.
Туча различных станков 1970—1980-х
годов, которые составлены на огромной
территории плотненькими рядами, так что
в некоторых местах мы еле пролазили. Все
станки давно без электрооборудования,
“головы” (механическая часть) у всех
вскрыты - у кого-то явно, у кого-то аккуратно.

Беспардонное воровство дефицитных
запчастей. Этот склад мертвого
оборудования мог бы работать до
сегодняшних дней, если бы его
обслуживали  а не использовали более
старые станки как доноры для новых в
лучшем случае, а в худшем - продавая на
сторону”. Эту свою запись в интернете
Сергей из Волгодонска сопроводил
фотографиями. “Хлам!” - вот все, что
можно сказать, глядя на эти фото.

И вот это предприятие, которое
на протяжении последних лет
банкротилось и передавалось из рук в
руки, на котором месяцами не платили
зарплату и просто не могли удержать
специалистов, предприятие, еще полгода
назад, по свидетельству очевидцев,
представлявшее собой “склад мертвого
оборудования”, будет изготавливать
реакторы для Белорусской АЭС?! Это
кажется каким-то жестоким, нелепым,
неправдоподобным розыгрышем. Но это
правда.

И ведь как странно получается.
По поводу Березовской ГРЭС, где
заплатили за турбину российской фирме,
которая нужных турбин не производит,
уголовное дело завели, КГБ подключился,
президент стучит кулаком по столу. А в это
самое время непонятно кому отдан
контракт, ставящий под угрозу жизнь и
здоровье и белорусов, и наших соседей.
Контракт - на миллиарды долларов! И все
тихо-мирно-здорово.

На этом призраке былого величия
из Волгодонска настоящие специалисты
есть? Оборудование какое-нибудь
осталось? Кто-нибудь поинтересовался
его финансовой состоятельностью?
Завтра это предприятие будет
существовать или его передадут новым
собственникам под производство
кастрюль?

Почему, когда проводился тендер
на право изготовления реактора для
второго энергоблока АЭС в Калининграде
(она задумана как аналог Белорусской
АЭС), волгодонцев даже к конкурсу не
допустили? Зато братьям-белорусам
нашли “отличного поставщика”!..

Светлана Калинкина, “Народная Воля”

И ЭТО ТОЛЬКО ПО ОФИЦАЛЬНЫМ ДАННЫМ. ТАКАЯ ВОТ ПРОЦВЕТАЮЩАЯ ЭКОНОМИКА...
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БЯРОЗКА НА ДАХУ
І АТАМНЫ МОНСТР

(Заканчэнне на 4-ай стар.)

У арсенале
прапагандысцкіх сродкаў
таталітарных дзяржаў
вядучае месца займае
тактыка замоўчвання і
хлусні. У красавіку 1986
года кіраўніцтва СССР
спрабавала схаваць ад
сваіх людзей і ад
чалавецтва катастрофу
планетарнага маштабу —
выбух на Чарнобыльскай
АЭС. Што з гэтага
атрымалася, усім добра
вядома.

У горадзе-
прывідзе Прыпяць, які ў
выніку катастрофы
пазбавіўся жыхароў,
цяпер ціха. Баршчэўнікам
зараслі двары, завулкі,
парк атракцыёнаў. Кола
агляду, якое круцілася 26
красавіка 1986 года, каб
не было панікі, стаіць
нерухома. У пустым
дзіцячым садку на
падлозе валяюцца цацкі,
кнігі казак. А дазіметр
усюды зашкальвае.

Злавесных
сімвалаў шмат. На даху
аднаго з дамоў расце
бярозка. Вецер занёс
насенне, каб на
кашмарнай глебе, дзе
зліпліся бітум, смецце,
пыл, узнялося дрэўца.
Бярозка жыве, трапеча
галінкамі, але мае
прадвырашана трагічны
лёс. Як толькі падрасце,
моцны парыў ветру
выверне яе з каранямі, бо
ім няма куды заглыбляцца.

Народная
мудрасць кажа: «Старыя

БЯРОЗКА НА ДАХУ

грахі кідаюць доўгія цені».
Бяду, якую прынёс
пракляты чалавечы фактар
(недысцыплінаванасць,
разгільдзяйства,
абыякавасць), мы
расхлёбваем 27 гадоў, а
канца-краю ёй не відаць.
Галоўнае зло — гэта
масавае пагаршэнне
здароўя насельніцтва,
заўчасныя смерці людзей.
Але даецца ў знакі і сам
разбураны аб’ект, які
назвалі «Дзяржаўнае
спецыялізаванае
прадпрыемства
Чарнобыльская АЭС». Не
так проста зняць яго з
эксплуатацыі. Гэты працэс
ажыццяўляецца па
варыянце адкладзенага
дэмантажу, што
прадугледжвае доўгую
вытрымку ў
закансерваваным стане
элементаў энергаблока.
Агульны тэрмін вытрымкі
можа быць ад 50 да 100
гадоў.

Перад пачаткам
этапу канчатковага
закрыцця ЧАЭС трэба
будзе стварыць завод па
перапрацоўцы вадкіх
радыеактыўных адыходаў,
схоў адпрацаванага
ядзернага паліва,
прамысловы комплекс па
абыходжанні з цвёрдымі
радыеактыўнымі
адыходамі, схоў для
часовага захоўвання
высокаактыўных
радыеактыўных адыходаў і
іншае.

Персанал на ЧАЭС
— 3, 5 тысячы чалавек, а
яшчэ працуе каля 2 тысяч
прадстаўнікоў
падрадчыкаў. Ім хапае
планавых клопатаў, але
пастаянна здараюцца і
аварыі. 12 лютага 2013
года абрынуўся дах
машыннай залы блока № 4,
раней падобнае (у меншых
маштабах) адбылося з
блокам № 2. Саркафаг
пасечаны расколінамі.

Уяўляеце, якая незагойная
болька крывяніць на
межах Украіны і Беларусі,
даймае мільёны людзей?
А колькі марнуецца
працы, грошай, якімі
скананне атамнага
монстра забяспечваюць
міжнародная дапамога і
бюджэт Украіны!

Да кіраўніцтва
Беларусі жахлівы ўрок
Чарнобыля не дайшоў. Без
згоды народа пачалося
будаўніцтва Астравецкай
АЭС. Я быў у цудоўнай
лясной і азёрнай мясціне,
якая знішчаецца, бачыў
уварванне туды тэхнікі.
Курорт трэба было б
узводзіць, а не ядзерную
пачвару!

Першы віцэ-
прэм’ер урада У. Сямашка,
адкрываючы міжнародную
выставу «Атамэкспа —
Беларусь-2013», заявіў:
«Заканчваецца
падрыхтоўчы перыяд для
ўзвядзення першага блока
АЭС. Работы мы вядзем з
апярэджаннем графіка на
чатыры месяцы». А куды
ж вы спяшаецеся, што
катлаван капалі без
архітэктурнага праекта?
Так не церпіцца мець
расійскую халяву? Няўжо
боязна, што з роту
выслізне ласы кавалак?
Супакойцеся! Расіі
выгадна сплавіць
недасканалую АЭС, якую
яна ж і будзе
абслугоўваць, каб узяць на
яшчэ адзін павадок
Беларусь.



Кожны чалавек мае права на свабоду перакананняў і на свабоднае выражэнне іх; гэта права ўключае свабоду
бесперашкодна прытрымлівацца сваіх перакананняў і свабоду шукаць, атрымліваць і распаўсюджваць інфармацыю

і ідэі любымі сродкамі і незалежна ад дзяржаўных граніц. (Усеагульная дэкларацыя правоў чалавека. Арт. 19).

“Калінка”.
Незалежнае

інфармацыйнае выданне.

Распаўсюджваецца бясплатна.
Наклад - 299 асобнікаў.

Выходзіць 1 раз на месяц.

Рэдакцыя не нясе адказнасці за змест і факты, пададзеныя ў матэрыялах.
Змяшчаюцца  матэрыялы, дасланыя на электронную пошту і з інтэрнэта.

Будзьце  свабоднымі  і  жывіце без  ст раху.

ШАНОЎНЫЯ СЯБРЫ!
Мы з задавальненнем друкуем лісты і допісы нашых чытачоў, у якіх
узнімаюцца актуальныя і злабадзённыя праблемы з жыцця нашага

горада і раёна. Вось наш e-mail: newkalinka2012@gmail.com

Паважаныя чытачы, электронную версію “Калінкі” вы можаце
знайсці на інтэрнэт-старонцы gomelcivil.org Ласкава запрашаем!

АПОШНЯЯ СТАРОНКА

Сяргей Законнікаў, “СНПлюс”

Жудасна, што вяртаецца савецкі лозунг:
«Выканаем пяцігодку за тры гады!» У студзені 1986 года
бадзёры рапарт, як у Сямашкі, прагучаў пра скарачэнне
тэрмінаў рамонту на Чарнобыльскай АЭС, а праз тры
месяцы выбухнуў чацвёрты блок...

У аўтарытарнай Беларусі замоўчванне і хлусня
даўно на ўзбраенні. Яшчэ старанней будзе хавацца
«атамная інфармацыя». Варта толькі ўспомніць, як улада
доўга круцілася, перш чым паведаміць пра выбух на
«Пінскдрэве», выказаць спачуванне сем’ям ахвяраў
катастрофы.

Беларускія і расійскія чыноўнікі сцвярджаюць, што
альтэрнатывы «мірнаму атаму» няма. А дырэктар
«Экалагічна чыстых электрастанцый г.Шанаў» У. Зладэк
(Германія) мае іншае меркаванне: «Многія лічаць АЭС
рашэннем экалагічных праблем, гарантам поспеху любой
краіны. З дапамогай аднабаковых аргументаў, дарагіх
кампаній і працы лабістаў атамнай індустрыі ўдалося
заманіць грамадскасць у пастку: можа, атамная
энергетыка — гэта найменшае зло? Не! Пры больш
дасканалым разглядзе становіцца ясна, што атамная
энергетыка выгадна толькі тым, хто на ёй зарабляе».

Якраз пасля выбуху на Чарнобыльскай АЭС па
ініцыятыве жыхароў горада Шанаў была створана
арганізацыя «Экалагічна чыстыя электрастанцыі». Яна
забяспечвае заводы і дамы энергіяй без атама. У тарыф на
электраэнергію ўключаны гэтак званы «сонечны цэнт» для
падтрымкі дэцэнтралізаваных уласных экалагічных
станцый жыхароў. Выдатная праца гараджан адзначана
нацыянальнымі і міжнароднымі прэміямі.

Германія ўзяла курс на без’ядзерную энергетыку.
Да 2022 года яна спыняе ўсе АЭС, поўнасцю мяняе
энергасістэму. А нямецкую гіганцкую эканоміку, мабыць,
цяжэй забяпечваць электрычнасцю, чым беларускую!
Прыклад флагмана Еўразвязу пераймаюць іншыя краіны...

Кіраўнік Беларусі абрынуўся з крытыкай на
Міністэрства энергетыкі, загадаў кантралёрам:
«Выверните наизнанку всё!» Але ён забываецца, што

чыноўнікі працуюць не на канечны вынік, не на разумнае,
абгрунтаванае развіццё кожнай галіны гаспадарання, а на
выкананне ягонай апошняй каманды. Ранейшыя загады
забываюцца. Упэўнены, што са службовай і фінансавай
дысцыплінай, якая цяпер пануе ў краіне, хоць 10 АЭС
пабудуй, усё роўна электраэнергіі не хопіць!

Чарнобыль, Фукусіма… Колькі яшчэ
папярэджанняў трэба чалавецтву? Амерыканскі
пісьменнік У. Фолкнер у Нобелеўскай прамове сказаў: «Я
веру ў чалавека ў межах яго здольнасцяў і
абмежаванасці… Ён павінен выстаяць, пакуль хоць бы не
вынайдзе, не прыдумае, не створыць для сваёй замены
лепшую прыладу, чым ён сам». Але гэта — аддаленая
перспектыва.

Перад беларусамі стаіць больш канкрэтная задача:
выратаваць фізічнае і маральнае здароўе, узмацніць
нацыянальную свядомасць, свой дух на грунце роднай
мовы, культуры, гісторыі, сапраўднага патрыятызму. Калі
мы гэта не зробім, то Беларусь чакае доля бярозкі, якая
трапечацца ў горадзе-прывідзе Прыпяць на даху пустога
дома пад хіжым чарнобыльскім ветрам.


